
7 سیاسی

 

ســرویس سیاسی- تاکنون زمانی برای دور پنجم گفت وگوها میان ایران و 
عربستان تعیین نشده است.برخی منابع خبری مدعی شدند که گفت وگوهای میان 
ایران و عربستان سعودی به صورت موقت تعلیق شده است.خبری که شاید به دلیل 
ادعای »فؤاد حسین« وزیر خارجه عراق مبنی براینکه دور پنجم گفت وگوهای ایران 
و عربستان سعودی روز چهارشنبه در بغداد برگزار  میشود مطرح شده است.»فیصل 
بن فرحان« وزیر امور خارجه عربســتان ســعودی نیز چند روز پیش از احتمال 

برگزاری دور پنجم مذاکرات با جمهوری اسلامی ایران خبر داده بود.
پیگیری ها حاکی از این اســت که تاکنون زمانی برای دور پنجم گفت وگوها 
تعیین نشده است و ایران تاکنون زمان مشخصی برای این گفت وگوها اعلام نکرده 
است؛ اما خبرهای غیررسمی حاکی از این بود که برای برگزاری دور پنجم گفتگوها 

میان ایران و عربستان سعودی در روز چهارشنبه هفته جاری توافق شده است.

سرویس سیاسی- سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس به بیان 
توضیحاتی درباره لزوم شفاف کردن آرا و حقوق نمایندگان پرداخت.رضا حاجی 
پور سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی در مجلس و 
در نطق میان دستور گفت: امروز مجلس در شرایط فعلی شفاف ترین ارگان کشور 
اســت، مصداق آن هم پخش زنده جلسات آن است.براساس مصوبه مجلس در 
جریان بررســی لایحه بودجه سال بعد حقوق نمایندگان و مدیران مجلس برای 
نظارت تمام مردم به طور شفاف و ماهانه از تیر ماه در سامانه سازمان امور اداری و 
استخدامی کشور قرار می گیرد.سخنگوی کمیسیون آموزش گفت: اما مجلس به این 
حداقل قانع نیست و به دنبال شفاف کردن آرا و حقوق نمایندگان و مدیران است که 
به صورت علنی در دسترس مردم قرار بگیرد. به گفته این نماینده مجلس، نمایندگان 
مجلس موظف است تا میزان دریافتی و املاک خود را برای مردم شفاف اعلام کنند.

ســرویس سیاســی- دفتر 
مطالعات پژوهش هــای زیربنایی 
و امــور تولیدی مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی طی گزارشی 
با نســخ قانون تغییر ساعت رسمی 

کشور مخالفت کرد.
به نقــل از مرکز پژوهش های 
مجلــس، در این گــزارش آمده که 
صرفه جویــی در مصــرف انرژی 
اصلی ترین انگیزه برای اجرای طرح 
تغییر ساعت در کشورها بوده است. 
اما در سال های اخیر، آثار سوء تغییر 
ساعت بر ســلامتی افراد جامعه در 
برخی از کشورهای اروپایی موجب 
شده تداوم اجرای این طرح با تردید 

مواجه شود.
در این گزارش تصریح شــده 
که درواقع در سال های اخیر به دلیل 
افزایش اهمیت سلامتی افراد جامعه 
نسبت به صرفه جویی انرژی، موجب 
شده برخی کشورهای عضو اتحادیه 
اروپا گرایش به سمت توقف اجرای 
طرح تغییر ســاعت داشــته باشند 
گرچه هنوز هم به اجرای آن مبادرت 
می ورزند. تنظیــم فعالیت افراد آن 
جوامع با زمان محلی؛ علت اثرگذاری 
بر سلامتی افراد )تغییر ساعت بیداری 
و خواب( در این جوامع اعلام شده 

 اســت. این درحالی اســت که در 
کشورهای اسلامی نظیر ایران، تنظیم 
فعالیت هــای افــراد علاوه بر زمان 
محلی با زمان خورشیدی نیز تنظیم 

می شود.
در این گزارش ذکر شده که در 
مردادماه ۱۳۸۶ با توجه به بررسی های 
علمی، فرهنگی، اجتماعی و موضوع 
صرفه جویــی انــرژی، قانون تغییر 
ساعت رسمی کشور تصویب شد. 
در ســال ۱۳۹۷، بازاندیشــی برای 
عدم اجرای تغییر ساعت، در برخی 
کشورهای اتحادیه اروپا موضوع آثار 
منفی آن بر ساعات فیزیولوژیک در 
اروپا و آمریکا رسانه ای شد. در حال 
حاضر، یک چهارم از کشــورهای 

دنیا کــه در نیمکره شــمالی زمین 
واقع هستند به تغییر ساعت مبادرت 
می ورزند. در ایران اســلامی، انجام 
فرائض دینی، مبتنی بر تغییرات طلوع 
و غروب آفتاب است. فارغ از مسائل 
صرفه جویی انرژی، زمان بندی آغاز 
فعالیت های روزانــه افراد به اوقات 
شــرعی نزدیک تر است. پزشکان و 
اطبا معتقدنــد، بهترین زمان تنفس 
صبحگاهــی براســاس ســاعات 
فیزیولوژیک ساعت ۴ و بهینه ترین 
زمان آغاز فعالیت روزانه ساعت ۷-۸ 

صبح است.
در بخش دیگــری از گزارش 
مرکز پژوهش هــای مجلس آمده 
که لذا به نظر می رسد، آسیب مترتب 

ناشــی از تغییر ســاعت در ایران به 
گستره ای که در کشورهای اروپایی 
مطرح است، نباشد.  از سوی دیگر، 
اجــرای طرح تغییر ســاعت نقش 
بســزایی در کاهش مصرف انرژی 
برق دارد. تغییر ساعت رسمی کشور 
در صرفه جویی مصرف انرژی برق 
کشور مؤثر است و این تأثیر بین ۱-۳ 
درصد متغیر اســت. در کاهش پیک 
مصرف برق کشور نیز این تأثیر بین 

۱/۵-۱ درصد پیش بینی شده  است.
در جمع بندی این گزارش آمده 
که لذا با توجه به بررسی کارشناسی 
آثار اجرای قانون تغییر ساعت رسمی 
کشور به ویژه بر میزان صرفه جویی 
مصرف انرژی و ساعت پیک بار برق 
و با توجه به توضیحات مندرج در این 
گزارش پیشنهاد می شود، کماکان این 
قانون همچون سنوات گذشته اجرا 
شود. به دلیل توجیه پذیری و مستند 
بــودن نتایج پژوهش هــای مطالعه 
آثار تغییر ســاعت رسمی کشور و با 
توجه به اهمیت جایگاه صرفه جویی 
انرژی و تنظیم فعالیت های اجتماعی 
با توجه به اوقات شــرعی، پیشنهاد 
می شود که این قانون کمافی السابق 
در کشــور اجرا شود و لذا تصویب 

طرح پیشنهاد نمی شود.

زمانی برای گفت وگوهای میان ایرانمخالفت مرکز پژوهش ها با نسخ قانون تغییر ساعت رسمی کشور
 و عربستان تعیین نشده است

 سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس :

مجلس به دنبال شفاف کردن آرا و حقوق 
نمایندگان است

بارده نبودند

سیب زمینی های دور ریختنی 

درباره کاترین شکدم

راهکار آشنا 

توصیه علی مطهری 

ایران غربگرا 

روح الله زم یا شبیه تتلو

در اتفاقی عجیب چند سال پیش در ٢٠ هزار هکتار از اراضی نهال زیتون 
کاشته شد اما اکنون مشخص شده است این نهال ها بارده نبودند و هفت سال 
زحمت کشاورزان و آب و نهاده های کشاورزی به هدر رفته است.این اشتباه 
غیر قابل باور، موجب اعتراض وزیر جهادکشــاورزی و ورود رئیس دستگاه 

قضا به ماجرا شده است.

بعد از گرانی سیب زمینی، شهرداری مشهد با مشارکت جهاد کشاورزی 
غرفه هایــی را برای عرضه مســتقیم این محصول راه انــدازی کرد تا مردم 
سیب زمینی را با قیمتی کمتر از سطح شهر تهیه کنند.قیمت سیب زمینی درهم 
در این مراکز هشت هزار و ۹٠٠ تومان و سیب زمینی دست چین کیلویی ۱٠ 
هزار و ۵٠٠ تومان به فروش می رسید تلخ تر آن که متأسفانه سیب زمینی هایی 
بی کیفیت و خراب شده که قاعدتاً باید دور ریخته شود هم برای فروش عرضه 
می شود آن هم با قیمت کیلویی شش هزار تومان!رضوی، مدیرعامل سازمان 
سامان دهی مشاغل شهری و فراورده های کشاورزی شهرداری مشهد:هرچند 
این کار شایسته نیست، اما واقعیت این است بعضی از اقشار خیلی ضعیف هم 

هستند که از بین همان هم چیزی درمی آورند و می خورند.

روزنامه حســین شریعتمداری درباره ماجرای کاترین شکدم اظهارنظر 
کرد.روزنامه کیهان با موضع گیری علیه افرادی که کاترین شکدم را جاسوس 
می خوانند نوشــت:با چه سندی، کاترین شکدم را جاسوس تلقی کرده اند؟ 
به صرف »گفته می شــود«؟! سالانه هزاران خبرنگار یا فعال سیاسی غربی به 
کشور می آیند، از شخصیت ها مصاحبه و گفت وگو می گیرند یا با رسانه های 
ایرانی گفت وگو می کنند و این گفت وگوها منتشــر می شود.اینکه یک تبعه 
خارجی به ایران بیاید، گفت وگو بگیرد و یا برخی مواضع کشورمان را تایید 
کنــد، چه ایرادی دارد؟ یا حتی اگر بعدا زیر حرفش بزند و نظر خود را تغییر 
دهد یا مثلا بگوید من مسلمان نشده بودم. الزاما از آن می شود که فرد جاسوسی 

کرده یا موفق شده جاسوسی کند؟!

حسام الدین آشنا فعال سیاسی در توئیتی گفت: بر این باورم که مذاکره 
کنندگان ایرانی در این روزهای سخت بیش از همیشه نیازمند همراهی،پشتیبانی 
و دعای خیر همه ملت ایرانند تا بتوانند با تدابیری حکیمانه هم عزت جمهوری 
اسلامی را تضمین نمایند و هم خیر و مصلحت جمعی ایرانیان را فراهم آورند. 

در این مسیر نباید هرگز هراسید.

علی مطهری در صفحه توییتر خود نوشت: ایران باید در آخرین مرحله 
احیای برجام روسیه هراسی را کنار بگذارد و مشکلات باقی مانده را با مذاکره 
مســتقیم با آمریکا حل و فصل کند.او افزوده: روســیه به شدت نگران احیای 
برجام و بهبود روابط اقتصادی ایران با غرب است و می خواهد ایران همچنان 
گروگان او و ســپری در مقابل غرب برای روســیه باشد.مطهری تاکید کرده: 

مسئولان کشور باید منافع ملی را بر منافع روسیه ترجیح دهند.

روزنامه جمهوری اسلامی نوشت: مقامات روسی، این روزها بی پرده تر 
از گذشته مطامع خود در مورد ایران را ابراز می کنند.

رجب صفروف، مدیر مرکز مطالعات ایران معاصر در روسیه گفته: ایران 
غربگرا برای روســیه بســیار خطرناک تر از ایران هسته ای است. وی افزود: 
»ایران همچون ســپر دفاع آهنین برای ما )روسیه( در برابر غرب است و اگر 
دولتی غرب گرا در ایران بر ســر کار بیاید، از همان لحظه فروپاشــی روسیه 

آغاز می شود.«

محســن رنانی اســتاد اقتصاد در روزنامه اعتماد نوشت:حالا احساس 
می کنم کار روشنفکری نیز به پایان راه خود رسیده است. از یک سو حکومت 
خودش را به نشــنیدن زده اســت و فراتر از آن، روشــنفکران و منتقدان را، 
هم در گفته های علنی شــان و هم در پشــت پرده، میکروب های اجتماعی و 
سیاســی می خوانند؛ از ســوی دیگر مردم نیز دیگر چنان در زیر چرخ تورم، 
بیکاری، فساد و ریاکاری فرسوده شده اند که وقت، انرژی، حوصله و انگیزه 
شنیدن و همراهی با روشنفکران را ندارند.حاصل آن رویکرد حکومت و این 
وضعیت جامعه، آن شــده اســت که از این پس تنها دو قشر عقل و دل نسل 
جوان را خواهد ربود: براندازان و طنازان )ســلبریتی ها(. اگر اوضاع به همین 
شــیوه پیش برود، رهبران انقلاب یا شــورش های آینده ایران از میان این دو 
قشــر برخواهند خاست.چه سرگشته است حکومتی که با کوته فکری مسیر 
تحولات را به ســویی ببرد و نخبگان و منتقدان مصلح را چنان زمین گیر کند 
که نسل نوخاسته هیچ  راهی نداشته باشد جز آنکه یا به امثال روح الله زم پناه 

ببرد یا به امثال حضرت تتلو.

اخبار ویژه ... پنهان کاری نمایندگان مجلس با ژست شفافیت 
و سدی به نام »فشار افکارعمومی«

ســرویس سیاســی-  مجلــس یازدهم که 
نمایندگانش با شعار شــفافیت از مردم رأی گرفتند، 
این روزها بیگانه ترین افراد با لغت شــفافیت هستند؛ 
از پنهــان کاری درباره رأی دادن برای طرح صیانت از 
کاربران در فضای مجازی گرفته تا عدم انتشار حقوق  
دریافتی خودشان در سامانه پاکنا همگی مؤید آن است 
که شفافیت و در پی آن بودن برای نمایندگان مجلس 

یازدهم تنها یک دستاویز برای رأی گیری بود و تمام.
ماجــرا از این قرار اســت که در جلســه عصر 
دوشنبه ۱۶ اسفند مجلس شورای اسلامی، نمایندگان 
در اصلاحات کمیســیون تلفیق در تبصره ۱٢ لایحه 
بودجه ســال ۱۴٠۱ تصویــب کردند که طبق یکی از 
بندهای آن، مجلس از انتشار حقوق در سامانه حقوق و 
دستمزد سازمان امور اداری و استخدامی )پاکنا( مستثنا 

شد! اما این پایان ماجرا نبود.
این خبر ابتدا از سوی برخی از نمایندگان تکذیب 
شد و حتی تعدادی از نمایندگان بیانیه صادر کردند که 
چنین مصوبــه ای صحت ندارد اما؛ در اصلاحاتی که 
کمیسیون تلفیق بودجه در انتهای بند »هـ« تبصره ۱٢ 
لایحه بودجه ۱۴٠۱ انجام داد، حکمی اضافه شــد که 
طبق آن دســتگاه های موضوع ماده ۶۶ قانون اصلاح 
قانون محاســبات عمومی از شــمول این بند مستثنا 
شــده اند، این دســتگاه ها عبارتند از مجلس شورای 
اســلامی، مجمع تشخیص مصلحت نظام و شورای 
نگهبان که می توانستند حقوق خودشان را اعلام نکنند.
این مصوبه مجلس از چشم افکار عمومی پنهان 
نماند و در همان ســاعات اولیه با واکنش کاربران در 
فضای مجازی روبه رو شد؛ این که مجلسی نام خود را 
انقلابی می  گذارد و ادعای شــفافیت دارد اما در عمل 
نــه تنها اعتقادی به این موضوع ندارد بلکه راه را برای 

پنهان کاری هم همواره می کند.
فشــار افکار عمومی باعث شد تا در جلسه روز 
سه شــنبه ۱۷ اسفند مجلس شــورای اسلامی احمد 
امیرآبــادی فراهانی نماینده قــم در نوبت عصر و در 
جریان بخش هزینه ای لایحه بودجه پیشنهاد شفافیت 

حقوق نمایندگان و مدیران مجلس را دهد.
احمد امیرآبادی فراهانی نماینده قم در تشریح این 
پیشنهاد گفت: مجلس در سال جاری قوانین خوبی را 
تصویب کرده اما امروز مســاله حقــوق نمایندگان 
دســتاویزی برای هجمــه و حمله به مجلس انقلابی 
شده است، بر همین اساس پیشنهاد می کنم که معاونت 
اجرایی مجلس به صورت ماهانه حقوق نمایندگان و 
مدیران مجلس را در ســامانه حقوق و مزایای سازمان 
امور اســتخدامی اعلام کند تا مردم عزیز ما در جریان 

باشند و این بهانه از ضدانقلاب گرفته شود.
این پیشــنهاد بدون مخالف و با موافقت دولت 
و کمیسیون تلفیق به رأی گذاشته شد که با ٢٠٠ رأی 
موافق، ۱۴ رأی مخالف و ۱ ممتنع به تصویب رســید 
اما همچنان اعضای شورای نگهبان و مجمع تشخیص 
مصلحت نظام از اعلام حقوق خود در ســامانه پاکنا 

معاف هستند.
احمد شــیرزاد نماینده مجلس ششــم شورای 
اســلامی درباره تمایل به پنهان کاری و عدم شفافیت 
نمایندگان مجلس یازدهم که با شعار شفافیت وارد خانه 
ملت شده اند، گفت: در مجلس ششم خاطرات بسیار 
تلخی از رفتارهای رسانه های راست گرا و اصولگرا در 
خصوص بحث حقوق دریافتی نمایندگان داریم، به 
دلیل این که هر نوع پرداختی مجلس به نمایندگان را به 

بدترین شکل در بوق و کرنا می کردند. 
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: البته منکر این نیستم مبالغی با عناوین مختلف به 
نمایندگان پرداخت می شود که توجیهی ندارد. اما نحوه 

برخورد رسانه های راست  آن زمان از جمله صداوسیما 
و روزنامه ها و برنامه های طنزی که همراه با مسخرگی 
و  لودگی تهیه می کردند باعث  شــایعاتی  پشت سر 
نمایندگان آن زمان شد. مجلس هفتم که با آن انتخابات 
خاص برگزار شد، مطلع شدیم دریافتی نمایندگان ٢ 
الی ۳ برابر مجلس ششــم شده است که رفتارها چیز 

دیگری شد.
شــیرزاد بیان کرد: در این ســال های اخیر یک 
شــعارهایی از طرف اصحاب اصولگرا داده می شود 
مبنی بر شــفافیت و روشنگری که بسیار خوب است 
و ما هم با شــفافیت مشــکلی نداریم ولی به شــرط 
آنکه اســتثنایی در آن نباشد، همان زمان می گفتیم اگر 
دریافتی نمایندگان افشــاگری شود همین کار را چرا 
درباره مقامات قضایی حتی اعضای شــورای نگهبان 

انجام ندهیم؟
وی افزود: اگر آن زمان خودرویی به نمایندگان 
تعلق می گرفت خبری که داشــتیم این بود که همان 
وقت به اعضای شــورای نگهبان هم تعلق می گرفت 
ولی برای اعضای شورای نگهبان بزرگنمایی نمی شد 
و برای نمایندگان بزرگنمایی می شــد. استانداردهای 
دوگانه بلای جان راســتگرایان کشور است. اگر یک 
تخلفی توسط دوستان خودشان صورت گیرد به انواع 
مختلف روی آن پوشــش می گذارند به دلیل این که 
می گویند جزء گروه دوستان ماست  و سعی می کنند 

به هر نحوی توجیه کنند. 
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی یادآور 
شد: مسئله حقوق های نجومی و اصطلاحی که در زمان 
روحانی علم کردند را یادمان هست، همان زمان املاک 
نجومی در شهرداری تهران مطرح شد اما کسانی که آن 
را افشا کرد گرفتار شدند ولی با کسانی که به ناحق به 
دولت روحانی مسائلی را نسبت دادند کاری نداشتند 
در صورتی اگر واقعاً قرار است حقوق ها شفاف و علنی 
مطرح شود بسیار خوب است این مساله در مورد همه 
مقامات قضایی، نظامی و نهادها مثل شــورای نگهبان 

مطرح شود.
وی دربــاره این که بــا رأی نمایندگان اعضای 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام و شورای نگهبان از 
انتشــار حقوق خود مستثنی شدند، عنوان کرد: غیر از 
اینکه بگویم این کار بسیار زشت است تعبیر دیگری 

نمی توانم به زبان بیاورم. این کار بسیار غیراخلاقی و 
ناپســند است و چیزی نیست که از چشم مردم پنهان 

بماند.
شــیرزاد در خصوص این کــه نمایندگان علت 
مخالفت شــان با ثبت حقوق شــان در ســامانه پاکنا 
را این طــور عنوان می  کردنــد به دلیل این که به غیر از 
حقوق دریافتی مبالغی هم برای دفاتر و برخی از امور 
نمایندگی دریافت می کنند ممکن است این ابهام برای 
افکار عمومی به وجود بیاید که حقوق یک نماینده جزو 
حقوق های بالا است، گفت: ایرادی ندارد، نمایندگان 
هرآنچه که با هر عنوانی دریافت می کنند با شــفافیت 
منتشر کنند، همین داستان را ما در مجلس ششم داشتیم.
وی افزود: فرض بگیرید مبالغی به نمایندگان برای 
هزینه دفتر و پرســنل داده می شد ولی آن زمان گوش 
کســی بدهکار نبود و همواره همه را به اسم دریافتی 
نمایندگان  از ســوی  روزنامه های مدعی راستگرا به 
عنوان دریافتی منتشر می کردند؛ امروز هم نمایندگان 
هر پاداش و حقوقی دریافت می کنند به صورت شفاف 
و علنی بگویند. اگر هزینه های دفاتر دریافت می کنند 
افراد در حوزه انتخابیه به راحتی می توانند بروند و ببینند 
کــه طرف دفتر دارد یا خیر، هر چیز دیگری به راحتی 

امروز قابل بررسی است.
این نماینده پیشــین مجلس شــورای اسلامی 
خاطرنشان کرد: برخی مواقع نمایندگان ناچار هستند 
هزینه های اضافی داشته باشند و حتی بیشتر از دریافتی 
خودشــان خرج کنند یعنی مراجعاتی دارند و مردم از 
آن ها طلب می کنند که این هیچ اشــکالی ندارد آن را 
به صورت شــفاف برای شــهروندانی که از آنان رای 

گرفتند، بیان کنند.
وی ادامه داد: این روزها در فصل بررسی بودجه 
نمایندگان برای این کار دریافتی دارند ایرادی هم ندارد 
چراکه سه شیفت کار سخت بررسی بودجه داشته اند 
و هیچ اشکالی هم ندارد این دریافتی را داشته باشند اما 

بیایند این را به طور شفاف بیان کنند.
حال باید دیــد نمایندگان مجلس انقلابی که با 
فشــار افکار عمومی مجبور به ثبت حقوق دریافتی 
خودشــان شدند آیا طرح شفافیت آرای نمایندگان را 
هم بعد از گذشت ٢ سال از آغاز به کارشان در مجلس 
یازدهم تصویب می  کنند یا برایش اما و اگر می آورند.

بررسی بودجه جنجالی سال ۱۴۰۱ در مجلس شورای اسلامی با فراز و نشیب های فراوان درحالی به پایان رسید که رفتار نمایندگان در مورد برخی بندها 
سرشار از ابهاماتی بود که از چشم افکار عمومی و رسانه ها پنهان نماند؛ بحث ارز ترجیحی یا دلار ۴ هزار و ۲۰۰، شفافیت حقوق نمایندگان، موضوع شفافیت 

آرا، طرح صیانت و برخی موارد دیگر همزمان با بررسی بودجه از مواردی بود که رفتار مجلس در برخورد با آنها سوالات زیادی را درباره عدم شفافیت 
نمایندگان در ذهن افکار عمومی ایجاد کرد.

مســئله حقوق هــای نجومــی و اصطلاحی که در زمــان روحانی علــم کردند را 
یادمــان هســت، همان زمان امــلاک نجومی در شــهرداری تهران مطرح شــد اما 
کســانی که آن را افشــا کرد گرفتار شــدند ولی با کســانی که به ناحق به دولت 
روحانی مســائلی را نســبت دادند کاری نداشــتند در صورتی اگــر واقعاً قرار 
اســت حقوق ها شــفاف و علنی مطرح شــود بســیار خوب اســت این مساله در 
مورد همــه مقامات قضایی، نظامی و نهادها مثل شــورای نگهبان مطرح شــود.

سرویس سیاسی- رئیس قوه قضاییه 
گفت: برای عملیاتی ســازی راهکار های 
»جلب محکومان متواری« در بسیاری از 
موارد نیاز به وضع یا اصلاح قانون نداریم 
و بــا بهره گیــری از ظرفیت های قانونی 
موجود می توانیم امر مزبور را پیش ببریم.

یازدهمین جلســه ســتاد راهبری 
اجرای ســند تحول قضایــی با حضور 
حجت الاسلام محسنی اژه ای برگزار شد.

حجت الاسلام محســنی اژه ای در 
جریان این نشست با اشاره به سند تحول 
قوه قضائیه که تاکید دارد محکوم له )کســی که حکم به نفع او صادر شــده( در 
کمترین زمان ممکن به محکوم به )آنچه در مورد آن حکم صادر شده( دستیابی 
حداکثــری پیدا کند، یکی از دلایل عدم اجرای به موقع برخی احکام قضایی را 
متواری بودن فرد محکوم دانست و بر اجرای راهکار هایی برای رفع این مسئله 

تاکید کرد.
رئیس قوه قضاییه در همین راستا ضمن تاکید بر اینکه برای عملیاتی سازی 
راهکار های »جلب محکومان متواری« در کوتاه ترین زمان ممکن در بســیاری 
از مــوارد نیاز بــه وضع یا اصلاح قانون نداریم و بــا بهره گیری از ظرفیت های 
قانونی موجود می توانیم امر مزبور را پیش ببریم، اظهار کرد: بسیاری از دستگاه ها 
برای احراز صلاحیت و اعتبارسنجی مراجعه کنندگان دارای مقررات الزام آوری 
هســتند و تنها کافی است که به این دستگاه ها اعلام شود فرد دارای محکومیت 
است تا از ارائه خدماتی مشخص به او اجتناب شود و بدین ترتیب تبعات متواری 

شدن محکومان افزایش یابد.
رئیس دستگاه قضا در ادامه در رابطه با تحقق راهکار های »جلب محکومان 
متواری« که از مفاد ســند تحول قضایی اســت، دســتورات مهمی را به مراجع 
ذیربــط صادر کرد؛ از جمله آنکه »مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضاییه« را 
مکلف کرد تا با همکاری »دادســتانی کل« و »معاونت راهبردی قوه قضاییه« در 
ســریع ترین زمان ممکن نســبت به تکمیل و اغاز به کار »سامانه جامع فهرست 
محکومان متواری« و اتصال این سامانه با سیستم های سایر دستگاه ها نظیر »بانک 
مرکــزی« و »ناجا« اقدامات مقتضی را به عمل آورد و در مرحله بعد نســبت به 
ایجاد »سامانه جلب هوشمند« اقدام کند. رئیس عدلیه همچنین به معاون حقوقی 
خود نیز دســتور داد تا هر چه زودتر با یک زمانبندی مشخص نسبت به تدوین 
مفاد ناظر بر تصویب قانون پیرامون خلاء ها و موارد مورد نیاز در امر چگونگی 

تحقق راهکار های »جلب محکومان متواری«، اقدامات لازم را به عمل آورد.
رئیس قوه قضاییه همچنین معاونت راهبردی دستگاه قضا را نیز مکلف کرد 
تا دو موضوع »وضع قانون در باب تسریع در تحقق راهکار های جلب محکومان 
متواری« و »تکمیل سامانه جامع فهرست محکومان متواری« را تا حصول نتیجه، 

به صورت مستمر پیگیری کند.
بررسی راهکار های »کاهش حجم بالای ادعا های اعسار از هزینه دادرسی« 

دومین دستور یازدهمین جلسه ستاد راهبری اجرای سند تحول قضایی بود.
حجت الاسلام محسنی اژه ای در این رابطه پرونده های ناظر بر »ادعای اعسار 
از هزینه دادرســی« را یکی از عوامل تاثیرگذار در »اطاله دادرســی« و »طولانی 
شدن رسیدگی و اجرای حکم پرونده اصلی« دانست. وی با تبیین و تشریح سه 
راهکار موجود برای رفع این مسئله، ضمن تاکید بر انجام سریع اقدامات مقتضی 
جهت رفع مشــکل، به معاون حقوقی قوه قضاییه دستور داد تا قبل از پایان سال 
با برگزاری جلسه تخصصی با حضور معاون اول قوه قضاییه، نسبت به بررسی 
ویژه جهت نهایی شدن ۷ ماده پیشنهادی به »لایحه اصلاح موادی از قوانین قوه 

قضاییه« مبادرت ورزند.  

رئیــس  سیاســی-  ســرویس 
شــورای ائتلاف نیروهای انقلاب گفت: 
پیروزی های دو سال اخیر تضمینی برای 
پیروزی آینده نیســت و ما باید بدانیم هیچ 
تشــکلی به تنهایــی نمی تواند در عرصه 

سیاسی موفقیتی حاصل کند.
غلامعلی حدادعــادل عضو مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام در ششــمین 
کنگره سراسری جمعیت رهپویان انقلاب 
اسلامی که به صورت مجازی برگزار شد،با 
اشاره به فعالیت جمعیت رهپویان در عرصه 
سیاسی کشور، گفت: از کسانی هستم که از روز اول تأسیس جمعیت رهپویان که 
به عنوان یک جوانه جدید در فضای انقلاب شروع به کار کرد، با این تشکل آشنایی 
داشته و همیشه به این مجموعه به عنوان یک تشکل انقلابی نگاه کرده ام و مواضع 

اصولی این جمعیت در دفاع از انقلاب اسلامی را تحسین کرده ام.
وی افزود: در تشــکل های متعددی که همه به خانواده انقلاب تعلق دارند و 
همه ولایی و پیرو خط امام و رهبری هستند، باید همه بدانیم هیچ تشکلی به تنهایی 

نمی تواند در عرصه سیاسی موفقیتی حاصل کند.
رئیس شــورای ائتلاف نیروهای انقلاب تاکید کرد: ما اگر توفیقی داریم این 
توفیق در پرتو وحدت ما اســت، و این همان آرمانی اســت که در شورای ائتلاف 
دنبال می کنیم و جمعیت رهپویان یکی از اضلاع ثابت و مؤثر این شــورا تاکنون 
بوده و از این به بعد هم خواهد بود . حدادعادل اظهار داشت: پیروزی و موفقیت 
ما در گرو این اســت که بدانیم هیچ تشــکلی در تنهایی موفق نخواهد شد.وی با 
اشاره به این نکته که در کشوری که سرنوشت حکومت، چه ریاست جمهوری و 
چه مجلس و چه شــوراهای شهر با رأی گیری و نظر مردم معلوم می شود، باید با 
عنوان یک تشکل سیاسی در عرصه انتخابات ظاهر بشویم، گفت: باید یک ساز و 
کاری وجود داشته باشد که از یکسو به مردم برای معرفی نیروهای مناسب کمک 
کند و از یکسوی دیگر به حکومت برای رسیدن به اهداف خودش کمک برساند.

رئیس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب با تاکید بر اینکه حتماً به یک تشکل سیاسی 
نیاز داریم، افزود: در حال حاضر به برکت تلاش همه نیروهای دلسوخته انقلاب 
از جمله یاران ما در جمعیت رهپویان انقلاب اســلامی، شــورای ائتلاف به لطف 
الهی در چند سال اخیر توانسته اعتماد بخش قابل توجهی از نیروها را به خودش 
جلب کند و نامزدهای که برای مجلس و شورای شهر و حتی ریاست جمهور ی 
و مجلس خبرگان معرفی کرده، اکثریت توانســته اند که رأی و نظر مردم را جلب 
بکنند.حداد عادل تصریح کرد: شورای ائتلاف باید حفظ و تقویت و گسترش پیدا 
بکند و اقدامات این تشکل از نظر اجتماعی و سیاسی تعمیق پیدا کند و خودمان را 

برای صحنه های آینده باید آماده بکنیم. 
وی با تاکید بر اینکه به هیچ وجه نمی توانیم پیروزی یکی و دو سال گذشته 
را تضمینــی برای پیروزی در آینده بدانیم، افــزود: پیروزی آینده در گرو دو چیز 
است، اول عملکرد دولت، عملکرد مجلس، عملکرد شوراها و بعد سازمان یافتگی 
نیروهای انقلابی در یک شــبکه گسترده وحدت بخش و جامعی که ما این شبکه 
را همان شــورای ائتلاف می دانیم. رئیس شــورای ائتلاف نیروهای انقلاب ابراز 
امیداوری کرد: هم دولت، مجلس و شــوراها در خدمت به مردم موفق باشــند و 
شــورای ائتلاف نیز در ســازماندهی نیروهای انقلابی برای آینده گام های خوبی 

را بردارد.

دستور اژه ای برای تکمیل 
و آغاز به کار »سامانه جامع 
فهرست محکومان متواری«

حداد عادل:

هیچ تشکلی به تنهایی نمی تواند در 
عرصه سیاسی موفقیتی حاصل کند
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